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جشنواره  چهل ویکمین  خبری  نشست 
بین المللی تئاترفجر با حضور کاظم نظری، رئیس 
و کوروش زارعی، دبیر این جشنواره و اصحاب 
رسانه در سالن مشاهیر مجموعه تئاترشهر آغاز 
شد. در بخش نخست این نشست، رونمایی از 
بین المللی  جشنواره  چهل ویکمین  فراخوان 
تئاترفجر به دست کاظم نظری، رئیس جشنواره 
و کوروش زارعی، دبیر این رویداد انجام شد. 
سپس کاظم  نظری طی صحبت های کوتاهی، 
روز خبرنگار را به اهالی رسانه تبریک گفت و ابراز 
امیدواری کرد در جشنواره چهل ویکم، هنرهای 
نمایشی کشور به بهترین شکل ممکن جلوه گر 
شود. کوروش زارعی ضمن تسلیت ایام زینبیه 
و گرامیداشت روزخبرنگار به عنوان یاران تئاتر، 
درباره جلسات هم اندیشی چهل ویکمین جشنواره 
تئاترفجر گفت: این جلسات هم اندیشی با اصحاب 
رسانه، کارگردانان، پیشکسوتان، انجمن های 
نمایش و دیگر عزیزان ادامه دارد تا در برگزاری 
جشنواره از افکار و پیشنهادات همه استفاده 
شود. انتقادات سازنده و پیشنهادات شما می تواند 
راهگشای ما باشد. دو جلسه هم اندیشی برگزار 
کردیم و زمان جلسات بعدی را هم تنظیم خواهیم 
کرد. او ادامه داد: امسال دو تغییر در فراخوان 
داشتیم. در چند سال اخیر من پیگیر و مخاطب 
جشنواره  تئاترفجر بوده ام. من محصول جشنواره 
بین المللی فجر هستم و دو دهه به عنوان بازیگر و 
کارگردان حضور داشتم و بعداز رضا صابری دارای 
هشت جایزه از این جشنواره هستم و هرچه یاد 
گرفتم از جشنواره بوده است. زارعی افزود: در 
جشنواره بخشی به نام مرور در سال های گذشته 
داشتیم که اکثرا کارها از این بخش انتخاب 

می شدند و برخی با تیم کامل نمی آمدند و بازیگر 
جدید جایگزین می کردند و اجرای شان تر و تازگی 
نداشت و اکثر هنرمندان و اصحاب رسانه کارها را 
دیده بودند و تمایلی برای دیدن اجراها نداشتند 
و حس رقابت نبود لذا به دلیل ترغیب مخاطبان 
خواستیم کارها به سمت آثار تولیدی بروند تا 

انگیزه همه بیشتر شود.
 رونمایی از آثار تولیدی 

زارعی درباره آثار جدید و تولیدی بیان داشت: 
در جشنواره قرار است از آثاری رونمایی کنیم که 
تولیدی هستند. مانند سینما که در جشنواره 
فیلم فجر رونمایی از چشم انداز و تولید آثار 
جدید می شود ما هم همین کار را خواهیم کرد. 
زارعی درباره فراخوان جشنواره گفت: امسال در 
فراخوان برای اولین بار بازخوان ها، بازبین ها و 
داوران بخش ها را معرفی کردیم. دبیر جشنواره 
بین المللی تئاترفجر در ادامه با اشاره به موضوع 
بودجه، افزود: خود بخش بین الملل جشنواره 
بودجه ای عجیب وغریب می خواهد. مساله بودجه 
چالش عظیم پیش روی ماست و امیدوارم دوستان 
وزارت ارشاد دست ما را بگیرند تا برای جشنواره 
اجراهای باکیفیت داشته باشیم. قطعا در غیر این 
صورت و نبود شرایط ما امکان دعوت کارهای 
باکیفیت در بخش بین المللی نداریم و اگر این 
بخش را تعطیل کنیم می گویند زارعی تعطیل 
کرد که اصلا خواست ما این نیست. زارعی ادامه 
داد: هنوز بودجه  جشنواره مشخص نشده و یکی 
از دلایل دیر اعلام شدن فراخوان همین موضوع 
است. فراخوان خیلی به مسائل مالی بستگی 
دارد و خیلی مسائل در فراخوان مطرح نشده 
است؛ ما دیدیم دیر می شود در دل جشنواره 

برویم تا بودجه مصوب شود. تمام تلاشمان این 
است تا بودجه مصوب شده را بگیریم به ویژه 
در این شرایط اقتصادی سخت. کارهای تازه 
و تولیدی قطعا هزینه بر است و می دانم بابت 
بودجه روزهای سختی پیش روی داریم. او افزود: 
در بخش بین الملل پول اسکان و رفت وبرگشت 
که می خواهیم از اجراهای حرفه ای باشد بسیار 

هزینه می گیرند.
 توجه ویژه به  شهرستانی ها

زارعی در ادامه با اشاره به جایگاه ویژه هنرمندان 
استان های کشور در عرصه تئاتر، اظهارکرد: 
نقدهایی که پیش  ازاین به جشنواره فجر وارد 
شده است، درباره گروه های شهرستانی است 
تا بتوانند چند روز اسکان بیشتر داشته باشند. 
حضور دائم در جشنواره باعث تبادل تجربه است 
و تلاش می کنیم از بچه ها چند روز بیشتر میزبانی 
کنیم. او تاکیدکرد: در جشنواره امسال، توجهی 
ویژه به هنرمندان شهرستانی شده و آنها در 
اولویت هستند. خیلی از بزرگان تئاتر کشور، 
از شهرستان ها کارشان را آغاز کرده اند. برای 
همین، ارزش و جایگاه بالایی را برای هنرمندان 

شهرستانی قائل هستیم.
 تنوع، ذات جشنواره است

این هنرمند درباره اجرای کارهای جدید در 
جشنواره تصریح کرد: »قاطعانه می گویم که هیچ 
کار تکراری حتی اگر روزهای نزدیک جشنواره 
اجرا رفته باشد، به جشنواره راه پیدا نمی کند. حتی 
اگر بهترین تئاتر دنیا و به کارگردانی پیتر بروک 
باشد. همه آثار در جشنواره بین المللی تئاترفجر 
رونمایی می شود مگر آثار بزرگان و پرمخاطب که 
در بخش غیررقابتی حضور داشته باشند.« او درباره 
حضور افراد با سلایق و عقاید مختلف در جشنواره 
توضیح داد: »جشنواره بین المللی تئاترفجر، محل 
تلاقی افکار مختلف است و قرار است شیوه ها 
و نگاه های مختلف مطرح شود؛ زیرا تنوع ذات 
جشنواره است. ما پذیرای هر سلیقه ای که در 
چارچوب جشنواره کار کند، هستیم. چارچوب 
فراخوان و کیفیت مهم است. این هنرمند ادامه داد: 
»ما حتی در شورای سیاست گذاری سعی کردیم 
با نگاه های مختلف و سلایق متفاوت کار کنیم و از 
مسعود دلخواه دعوت کردیم، اما به دلیل رفتارها 
و هجمه های موجود، همراه ما نشد. در هرحال ما 
با آغوش باز پذیرای هر دوست عزیزی که طبق 

فراخوان در جشنواره حضور پیدا کند، هستیم.

 امین ا... رشیدی در 
بیمارستان بستری شد

 فراخوان چهل ویکمین جشنواره بین المللی تئاتر منتشر شد

بزرگترین چالش جشنواره تئاتر فجر بودجه است

 »تمساح« وارد تماشاخانه 
ایرانشهر می شود

رئیس جمهور روسیه در پیامی به همتای هندی و همچنین 
نخست وزیر این کشور، هفتاد وپنجمین سالگرد استقلال 
هند از استعمار انگلیس را تبریک گفت. به گزارش فارس، 
صفحه اینترنتی کاخ کرملین از پیام ویژه ولادیمیر پوتین 
خطاب به رهبران هند با موضوع سالروز استقلال این کشور 
از استعمارگران انگلیسی خبر داد. منابع رسانه ای از مسکو 
گزارش دادند، ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه به 
»داروپادی مورما« رئیس جمهور هند و »نارندرامودی« به 
مناسبت هفتادوپنجمین سالگرد استقلال هند پیام فرستاد 
و به آنها تبریک گفت. به گزارش خبرگزاری تاس، در این پیام 
آمده است: »»در دهه های پس از استقلال، کشور شما، در 

زمینه های مختلف از جمله اقتصاد، حوزه اجتماعی، علم و 
فناوری به پیشرفت های قابل قبولی دست یافته است. هند 
به حق از قدرت قابل توجهی در صحنه جهانی برخوردار 
است و نقش سازنده ای در حل مسائل فوری در دستور کار 
بین المللی ایفا می کند.« ولادیمیر پوتین ادامه داد: »روابط 
روسیه و هند با روح یک مشارکت راهبردی ممتاز، در حال 
توسعه است. مسکو و دهلی نو به عنوان بخشی از سازمان 
ملل، بریکس، سازمان همکاری شانگهای و سایر ساختارهای 
چندجانبه با موفقیت در زمینه های مختلف همکاری می کنند 
و تعامل موثری دارند.« رئیس جمهور روسیه افزود: »من 
مطمئن هستم که تلاش های مشترک ما توسعه مستمر 

مجموعه روابط پربار روسیه و هند را به نفع ملت هایمان و به 
نفع تقویت امنیت و ثبات منطقه ای و جهانی تضمین خواهد 
کرد.« هند روز دوشنبه را به عنوان جشن ملی استقلال جشن 
گرفت. ۱۵ آگوست سال ۱۹۴۷ بود که »جواهر لعل نهرو« 
اولین نخست وزیر هند مستقل پرچم سه رنگ ملی را به اهتزاز 
درآورد که به نمادی از خروج استعمارگران انگلیسی از هند 
و استقلال این کشور تبدیل شد. پیام ویژه ولادیمیر پوتین 
رئیس جمهور روسیه خطاب به رهبران هند با موضوع سالگرد 
استقلال این کشور در شرایطی صادر شده که کشورهای 
غربی به ویژه آمریکا و انگلیس فشارهای زیادی را به هند در 
خصوص روابط ش با روسیه اتخاذ کرده اند. کشورهای غربی 
خواستار همراهی همه جانبه هند با فشارهای غرب علیه 
روسیه در رابطه با جنگ اوکراین هستند، اما دهلی نو بارها 

اعلام کرده که خواهان تداوم روابط خوب با مسکو است.

 تاکید »پوتین« بر توسعه روابط روسیه با هند 

بیـــن المـــلل

یک دیپلمات ارشد چینی و سفارت پکن در واشنگتن، 
سفر هیاتی از ۵ قانون گذار آمریکایی به تایوان را حرکتی 
خطرناک توصیف کرده و از این کشور خواست به اصل 
»چین واحد« پایبند باشد. به گزارش فارس، سفر 
تحریک آمیز پنج قانونگذار آمریکایی به تایوان، بعداز سفر 
»نانسی پلوسی«، رئیس مجلس نمایندگان این کشور به این 
جزیره، با واکنش تند پکن مواجه شد. »لیو شیائومینگ« 
نماینده ویژه دولت چین در امور شبه جزیره کره گفت: پکن 
از واشنگتن می خواهد دخالت در امور داخلی این کشور 
را متوقف کند و به سیاست »چین واحد« پایبند باشد. 

به نوشته وبگاه »ریانووستی«، لیو در صفحه توئیتر خود 
نوشت: »این یک حرکت بسیار خطرناک است که مانند 
بازی با آتش است. کسانی که با آتش بازی می کنند، کشته 
می شوند. ما از کشورهای مربوطه می خواهیم به سیاست 
چین واحد پایبند باشند، به درستی با مسائل تایوان برخورد 
کنند و از مداخله در امور داخلی پکن دست بردارند.«وی 
همچنین افزود: هر کسی که تلاش کند از اتحاد مجدد 
تایوان با چین جلوگیری کند، با »دیوار بزرگ فولادی« 
روبه رو خواهد شد که توسط بیش از ۱.۴ میلیارد نفر در 
این کشور ساخته شده است. سفارت چین در واشنگتن 

نیز طی بیانیه ای گفت: »اعضای کنگره ایالات متحده باید 
مطابق با سیاست چین واحد در دولت آمریکا عمل کنند«. 
به نوشته خبرگزاری »رویترز«، این نمایندگی دیپلماتیک 
پکن تاکیدکرد: »جدیدترین سفر اعضای کنگره به تایوان 
یکبار دیگر ثابت می کند که ایالات متحده نمی خواهد شاهد 
ثبات در سراسر تنگه تایوان باشد و از هیچ تلاشی برای 
ایجاد تقابل بین دو طرف و مداخله در امور داخلی چین 
دریغ نکرده است.« بامداد )دوشنبه( هیاتی از قانونگذاران 
آمریکایی که برای یک سفر دو روزه به تایوان رفته، با »تسای 
اینگ ون« رئیس جمهور و دیگر مقامات ارشد این جزیره 
دیدار کردند. پیش از این نیز نانسی پلوسی، رئیس مجلس 
نمایندگان آمریکا با بیان اینکه واشنگتن نمی تواند به چین 
اجازه دهد تا سطح جدیدی از فشار را بر تایوان اعمال کند، 

مدعی شد تحریم های پکن علیه او هیچ اهمیتی ندارد.

 پکن: 

سفر هیات آمریکایی به تایوان، بازی با آتش است

 کاخ سفید:
  در تحقیقات از ویلای »ترامپ« 

دخالت نمی کنیم
سخنگوی کاخ سفید گفت: ریاست جمهوری آمریکا در 
تحقیقات و تفتیش از ویلای ترامپ و کشف تعدادی اسناد محرمانه 
از این عمارت دخالتی نمی کند. به گزارش فارس، بعداز اظهار 
بی اطلاعی کاخ سفید از برنامه اف بی آی برای تفتیش از عمارت 
»دونالدترامپ«، دفتر ریاست جمهوری این کشور بر عدم دخالت 
در این تحقیقات تاکید کرد. »کارین ژان- پی یرِ« سخنگوی 
کاخ سفید اظهارکرد: ریاست جمهوری آمریکا در تحقیقات و 
تفتیش از ویلای ترامپ و کشف تعدادی اسناد محرمانه از این 
عمارت دخالتی نمی کند. ژان- پی یر طی مصاحبه ای با شبکه 
»ایِ بی سی نیوز«، توضیح داد: »برای من، به عنوان دبیر مطبوعاتی 
رئیس جمهور ایالات متحده، اظهارنظر در این مورد اشتباه است. 
این اشتباه است که هر یک از ما در دولت، از جمله رئیس جمهور، 
درباره این رویدادها اظهارنظر کنیم. این موضوع مربوط به 
فعالیت های سیستم قضائی است.« سخنگوی کاخ سفید افزود: 
»به ما اطلاعاتی داده نمی شود و در این مورد دخالت نمی کنیم.«
 

بلاروس: 
غرب سیگنال همکاری می دهد

رومن گولوفچنکو، نخست وزیر بلاروس، گفت که این کشور 
سیگنال های فراوانی از کشورهای غربی در مورد آمادگی آنها 
برای همکاری دریافت می کند. به گزارش ایرنا، خبرگزاری تاس 
به نقل از این مقام ارشد بلاروس نوشت: سیگنال های فراوانی 
در مورد آمادگی برای همکاری با ما وجود دارد. تحریم های 
ضدروسیه و بلاروس علیه کشورهای مجری آنها اثر معکوس 
داشته است. این مقام دولتی اظهارکرد: اروپا آماده سخت ترین 
زمستان می شود و پیش بینی می شود که به زودی تغییرهایی 
ایجاد شود. وی افزود که ارزش صادرات بلاروس به کشورهای 
غیرخودی در شش ماه اخیر به ۳ میلیارد و ۵۰۰ میلیون دلار 
رسیده است. گولوفچنکو پیش تر نیز گفته بود که تحریم های 
غرب نتوانسته مانع از تجارت این کشور با اتحادیه اروپا شود و 
شرکت های دولتی و خصوصی کماکان به همکاری با مینسک 
ادامه می دهند. نخست وزیر بلاروس به تازگی اعلام کرده بود 
که صادرات این کشور به روسیه نیز به بالاترین سطح در تاریخ 
مبادلات دو کشور و به ۲ میلیارد دلار در ماه رسیده است. وی 
افزود: خروج یا تعلیق فعالیت شرکت های خارجی در روسیه 
بازار را برای همه صنایع کشور ما باز کرده است. ما قصد داریم 
صادرات به روسیه را سالانه با افزایش ۶.۵ میلیارد دلاری به 
عبارتی ۴۰ درصد بیشتر نسبت به سال گذشته تا ۲۳ میلیارد 
دلار افزایش دهیم. نخست وزیر بلاروس یادآور شد که کشور 
نقشه راه مشخصی برای صادرات و مبادلات تجاری اقلام کالایی 
و خدمات ترسیم کرده است. تولیدکنندگان بلاروسی قصد دارند 
صادرات کالاهای خود به چین را یک میلیارد دلار افزایش دهند. 
به گفته گولوفچنکو، تحریم ها بر اقتصاد کشورها تاثیر داشته، اما 
شاخص ها در حال رشد است و این نشان دهنده سازگاری بالای 

اقتصاد در برابر شوک های خارجی و کارایی اقدام های ماست.

گــــــزارش
 الهام علی اف: 

آذربایجان کشوری پیروز است
رئیس جمهور جمهوری آذربایجان گفت: از زمان جنگ 
بر سر منطقه قره باغ در سال ۲۰۲۰، هیچ نتیجه ملموسی در 
روابط بین باکو و ایروان حاصل نشده است. به گزارش فارس، 
رئیس جمهور جمهوری آذربایجان اظهارکرد: از زمان جنگ 
۴۴ روزه بر سر منطقه قره باغ در سال ۲۰۲۰، هیچ نتیجه 
ملموسی در روابط بین باکو و ایروان حاصل نشده است. به 
نوشته روزنامه »دیلی .صباح« »الهام علی اف« افزود: اگرچه 
در شش ماهه نخست سالجاری گام های خاصی در جهت 
عادی سازی روابط آذربایجان و ارمنستان برداشته شد، اما 
متاسفانه هنوز نتایج ملموسی حاصل نشده است. با وجود 
اینکه یکسال و هشت ماه از جنگ می گذرد، متاسفانه 
ارمنستان هنوز به تعهداتی که مجبور به انجام آن بوده عمل 
نکرده است. علی اف گفت: اولین نشست گروه های کاری 
در مورد تحدید حدود یک تحول مثبت بود، اما این تنها 
به لطف آذربایجان امکان پذیر شد. وی اظهارداشت: طرف 
ارمنستانی تمایل خاصی به این کار نداشت. اما اولین جلسه 
برگزار شد. البته این جلسه بیشتر جنبه معارفی داشت. 
جلسه دوم برای ماه آینده برنامه ریزی شده است. علی اف 
تصریح کرد: ارمنستان به طور رسمی پنج اصل اساسی 
را پذیرفته است و این موضوع با چندین کشور همسایه 
از جمله ترکیه، روسیه و ایران نیز مورد بحث قرار گرفت. 
وی افزود: بازهم آذربایجان ابتکار عمل را مطرح کرد، ما 
هستیم که این پنج اصل را توسعه داده ایم و اگر این ابتکار 
را به عهده نمی گرفتیم تا به امروز در این مسیر پیشرفتی 
حاصل نمی شد. به گفته علی اف، قرار است وزیران خارجه 
دو کشور سه شنبه با یکدیگر دیدار کنند. علی اف گفت: 
این اولین دیدار بین وزرا خواهد بود و ما مشتاقانه منتظر 
نتایج این نشست هستیم. من چندین دیدار با نخست وزیر 
ارمنستان داشته ام، نمایندگان آذربایجان و ارمنستان 
نیز دیدار داشته اند. وی ادامه داد: ماندن نیروهای مسلح 
ارمنستان در خاک آذربایجان کاملا غیرقابل قبول است. 
ما کشوری پیروز هستیم و تمامیت ارضی خود را احیا 
کرده ایم. طبق توافق آتش بس نهم نوامبر ۲۰۲۰ )۱۹ آبان 
۱۳۹۹( که به امضای »نیکول پاشینیان«، نخست وزیر 
ارمنستان، الهام علی اف، رئیس جمهور جمهوری آذربایجان 
و »ولادیمیر پوتین«، رئیس جمهور روسیه رسید، روسیه به 

بر  سر منطقه قره باغ کوهستانی پایان جنگ 
داد، روسیه به عنوان میانجی این 
توافق نقش آفرینی کرد و حضور 
روس  صلح  حافظ  نیروهای 
طبق همین توافق انجام شده 
است. این دو کشور 
بارها مدعی نقض 
آتش بس از سوی 
مقابل  طرف 

شده اند.

  ماریا  زاخارووا  مطرح کرد

هشدار وزارت خارجه روسیه درباره قطع رابطه با آمریکا
کوتــــاه

سخنگوی وزارت خارجه روسیه اعلام کرد که امیدوار است 
آمریکا پیامدهای اعلام کشورش به عنوان »حامی تروریسم« 
را درک کند؛ چرا که این موضوع می تواند به قطع روابط میان 
دو کشور منجر شود. به گزارش مهر به نقل از خبرگزاری 
اسپوتنیک، »ماریا.زاخارووا« سخنگوی وزارت خارجه روسیه 
با صدور بیانیه ای هشدار داد که هرگونه اقدام واشنگتن در 
خصوص اعلام مسکو به عنوان »حامی تروریسم« به قطع 
رابطه با آمریکا منتهی می شود. سخنگوی وزارت خارجه 
روسیه در این خصوص ادامه داد: امیدواریم آمریکا درک 
کند که با اعلام روسیه به عنوان »حامی تروریسم« از سوی 
کنگره، ممکن است روابط میان دو کشور به فراموشی سپرده 
شود. اگر فراموش نکرده باشند، احتمالا درک می کنند. ما 
در این مورد گفته ایم و نه تنها شفاهی، بلکه این نظرات را 
به صورت مکتوب نیز ارائه کردیم و حتی آنها را به انگلیسی 
ترجمه کردیم. همه چیز در این ارتباط بارها بیان شده 

است. »ماریا زاخارووا« اضافه کرد: آماده اقدامات ملموس و 
گفت وگو حرفه ای در مورد تبادل زندانیان با ایالات متحده 
هستیم. این در حالیست که برخی منابع روسی نسبت به 
تشدید و بدترشدن روابط دوجانبه آمریکا و روسیه هشدار 
داده اند. از جمله »الکساندردارچیف«، مسئول آمریکای 
شمالی وزارت خارجه روسیه گفته است: روسیه در مورد 

نقاط بی بازگشت در رابطه با واشنگتن به آمریکا هشدار 
داده و پس از آن احتمال قطع روابط دیپلماتیک وجود دارد. 
این دیپلمات روسی در عین حال احتمال کاهش روابط 
دیپلماتیک بین مسکو و واشنگتن را رد نکرده و گفته بود: 
در شرایط آشفته کنونی غربی ها به رهبری آمریکا قوانین 
بین المللی و تابوهای مطلق را در خیلی راحت در میدان 
دیپلماتیک زیر پا می گذارند. مسئول بخش آمریکایی شمالی 
وزارت خارجه روسیه همچنین اقدامات فعلی کنگره آمریکا 
برای اعلام روسیه به عنوان »کشور حامی تروریسم« را مورد 
انتقاد قرار داد و تاکیدکرد: این اقدامات به روابط دیپلماتیک 
دو جانبه آسیب جدی وارد می کند و ممکن است روابط تا 
کاهش یا حتی قطع رابطه کشیده شود. سفیر روسیه هم 
در واشنگتن گفت: روابط ممکن است بدتر شود. وی ادامه 
داد: من حتی نمی دانم این روابط در پایین ترین نقطه خود 

هستند یا نه. 

 آزاده صمدی: 
برای تئاتر بسیار دلتنگ می شوم

آزاده صمدی جزو بازیگرانی است که در 
تئاتر، سینما و تلویزیون حضوری پررنگ دارد. 
او با تاکید بر نقش مهم تئاتر، سینما و موسیقی 
در فرهنگ سازی، می گوید: تئاتر و سینما، 
پارک نیست که فقط جنبه سرگرمی داشته 
باشد و با تعطیلی اش، فقط تفریحات مردم 
محدود شده باشد. او اظهارکرد: برخلاف تصور 
بسیاری از مردم، بازیگران با مشکلات فراوانی 
دست وپنجه نرم می کنند و زندگی  رویایی 
ندارند؛ اما من ترجیح می دهم به جای غُرزدن، 
کار کنم. صمدی این روزها با بازی در نمایش 
»آلنده نازنین« به کارگردانی محمد برهمنی 
در تالار چهارسو مجموعه تئاترشهر روی 
صحنه است. او همزمان با بازی در این نمایش 
از جایگاه مهم تئاتر در زندگی حرفه ای اش و از 
وضعیت این هنر در شرایطی که کرونا تاحدودی 
فروکش کرده، سخن می گوید. کارنامه هنری 
صمدی نشان می دهد که تئاتر همیشه برایش 
اهمیت دارد. او افزود: با دوری از صحنه، دلتنگ 
می شوم و به همین دلیل سعی می کنم میان 
کارها فاصله زیادی نیفتد. صمدی که تجربه 
همکاری با کارگردانان مختلفی را دارد، درباره 
اولین همکاری خود با محمد برهمنی در 
نمایش »آلنده نازنین« توضیح داد: »اصولا 
دلم می خواهد در فضای تئاتر حضور داشته 
باشم و دوست ندارم زمان طولانی از صحنه 
دور بمانم. کارکردن با کسانی که کارهایشان 
را دیده ام و آثارشان را دوست داشته ام، برایم 
جذاب است. کارهای قبلی آقای برهمنی را 
دوست داشتم و نمایشنامه »آلنده نازنین« 
هم به نظرم جذاب آمد و پیشنهاد بازی در این 
نمایش را پذیرفتم«. صمدی برخلاف بعضی از 
بازیگران که فعالیت شان در آثار تصویری اجازه 
نمی دهد در تئاتر حضور پررنگی داشته باشد، 
نشان داده که تئاتر برایش بسیار جدی است. وی 
درباره جایگاه مهم این مدیوم هنری در فعالیت  
هنری اش تصریح کرد: »برای تئاتر بسیار دلتنگ 
می شوم و با کارکردن در آن احساس بسیار خوبی 
دارم. خیلی به ندای دلم گوش می دهم و دلم 
نمی آید از فضای تئاتر خیلی دور بمانم. بودن در 
این حوزه دغدغه من است و از حضور در آن لذت 
می برم. اگر کار و نقش جذابی پیشنهاد بشود، 
گاهی ممکن است تئاتر را به تصویر ترجیح 
بدهم.« صمدی درباره جذابیت های بازی در 
نمایشی که درباره یک گروه تئاتری است، گفت: 
اینکه در این نمایش درباره مقوله تولید تئاتر 
صحبت می کنیم، جذابیت خود را دارد. چون 
یک اشراف و آگاهی به آن داریم که شاید عموم 

تماشاگران از آن آگاه نباشند. 

امین ا... رشیدی، آهنگساز و خواننده 
پیشکسوت به علت ابتلا به کرونا در 
روشنک  شد.  بستری  بیمارستان 
رشیدی برادرزاده امین ا... رشیدی خبر 
داد که عمویش در بیمارستان بانک ملی 
بستری شده است. او ادامه داد: ۲۰ روز 
بود که عمویم به علت درگیری ریوی در 
خانه بستری بود و پیش تر هم خودشان 
ناراحتی ریوی داشتند. دکتر به علت 
کهولت سنی ترجیح داد که عمویم 
در بیمارستان بستری شوند. رشیدی 
افزود: ایشان اکنون در بخش کرونا 
بستری شده اند، مات تنها از طریق تلفن 

باهم ارتباط داریم. 

نمایش »تمساح« به نویسندگی و 
کارگردانی سیروس همتی سال ۱۴۰۲ 
در تماشاخانه ایرانشهر روی صحنه 
می رود. سیروس همتی، نویسنده، 
بازیگر و کارگردان تئاتر درباره سرانجام 
اجرای نمایش »تمساح« که حدود ۴ 
سال است وضعیت اجرای آن مشخص 
نشده، گفت: ۴ سال است به دنبال 
اجرای نمایش »تمساح« هستم، ولی 
همچنین  و  مدیران  تغییر  به دلیل 
قول هایی که از سوی مدیران عملی 
نشد، نتوانستم این اثر را روی صحنه 
ببرم. وی ادامه داد: به من اعلام شد 
نمایش »تمساح« برای اجراهای سال 
۱۴۰۲ مورد بررسی قرار خواهد گرفت. 

 دریچه ای به دنیای ذهن
 هنرمند و اندیشمند

را  مشهور  پیانیست  و  ارکستر  رهبر  برن بویم،  شما  آیا 
می شناسید؟ حتما می دانید او یکی از ۵ رهبر ارکستر معروف در 
حال حاضر زنده دنیاست که آوازه هنر و نخبگی او در این سال ها 
به همراه محبوبیتش به علت مواضعی که درباره فلسطینیان گرفته 
بیشتر و بیشتر هم شده است. حالا اگر اهل خواندن روزنامه و 
مطالعه باشید حتما اسم »ادوارد سعید« به گوشتان خورده است 
و در روزنامه ها حتما یک یا چند مطلب ترجمه شده از او دیده اید. 
آیا می دانستید او یک پیانیست بوده و در موسیقی دستی داشته و 
دوست صمیمی »برن بویم« بوده است؟ می دانستید که او پیشنهاد 
ایجاد ارکستر دیوان شرق و غرب را به برن بویم داده؟ بله همان 
ادوارد سعید معروف ارتباط و دوستی خاصی با دنیل برن بویم داشته 
که برای اهل درک و معنا عجیب و دور از ذهن نیست. خصوصا که 
هم سعید هم برن بویم در خصوص مساله فلسطین رویکردهایی 
مخالف با پروپاگاندای صهیونیست ها و سیاست های تاییدکنندگان 
آنان را داشته و دارند. این دوستی برای هر دو که در طول عمر 
خویش ملیت های متفاوتی را گرفته اند و برای ملیت فلسطینی خود 
در تلاش اند تا روزی رنگ آرامش بر این تکه از جهان حاکم شود، 
بدون گذر از تفکر و تأمل و آشنایی با افکار هم میسر نبوده و نیست و 
جالب اینجاست که در صحبت هایی که بین هر دو شکل می گرفته 
دقایقی پر از تفکر و ایده را برای هم بیان کرده اند که برای ماها که 
با هرکدام تنها با یک وجه آنها آشناییم جالب و خواندنی است که 
بدانیم وقتی برن .بویم به پرسش خانه کجاست در اول گفت وگوها 
پاسخ می دهد چرا همیشه بالاجبار می گوید خانه جایی است که در 
آن می تواند موسیقی اجرا کند! خانه برای ادوارد سعید چگونه جایی 
است؟ او یک مسیحی فلسطینی بزرگ شده در مصر و تحصیل کرده 
مدارس انگلیسی و آمریکایی از خانه چه مفهومی را می جوید؟ 
سعید در ایران گاهی به خاطر مواضعش مورد غضب بوده و گاهی 
ستوده شده به همان خاطر، که در دنیای سیاست همیشه این گونه 
است؛ اما در دنیای هم نشینی یک اهل فکر و تأمل و یک موزیسین 
چگونه افکاری داشته و به دنبال چه بوده و برن بویم موزیسین طراز 
اول در این هم صحبتی ها چه رویکردی داشته ذهن جست وجوگر 
هر علاقه مندی را ترغیب می کند که کتاب »تشابه ها و تناقض  ها« 
را که اخیرا نشر چشمه در ذیل مجموعه گیلگمش منتشر کرده را 
بخواند. این کتاب حاصل گفت وگوی برن بویم و ادوارد سعید در ۵ 
سال، پیش از حملات ۱۱ سپتامبر را شامل شده که با ترجمه روان 
بهزاد هوشمند انجام گرفته. کاوش هایی در موسیقی و جامعه کتاب 
»تشابه ها و تناقض ها«، برای رشد فرهنگ شنیداری و بالابردن 
درک عمومی تر از موسیقی مناسب همه علاقه مندان ازجمله 
موسیقیدان و غیرموسیقیدان است چراکه فرهنگ شنیداری تابعی 
از فرهنگ جامعه است و رشد آن را می توان برکنار کار تخصصی با 

توجه به ماهیت اندیشه عمق بخشید. 


